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Forside:
Det var smattet, og det 
var sjappet, og det var 
svært at holde sig op
rejst på førstedagen af 
sæsonens Landsstæv
ne i håndbold og fod
bold i Nyborg.
Kort sagt, pjaskregnede 
det fra morgen til aften. 
Men det våde vejr pille
de ikke glansen af del
tagernes begejstring og 
gode humør. Tvært
imod, steg humøret 
nogle grader, når det 
våde græs indbød til 
morsomme situationer. 
Og dem var der mange 
af.
Men til historien hører, 
at andendagen bød på 
masser af solskin.

(Foto: Erling 
Lundemann)

Er det nødvendigt 
at manipulere?
Ja, det er virkelig utroligt, hvad man bliver udsat for. En aften her i 
september sidder jeg og ser TV-avis, og hvem dukker frem på skærmen 
for at fortælle om hvorfor idrættens organisationer gerne ser lotto 
indført i Danmark, Idrættens Fællesråds IF formand, Leif Mikkelsen. 
Fint Leif, det gjorde du godt.
Næste klip er direktør Ole Bang fra Kræftens Bekæmpelse, der redegør 
for, hvorfor han synes, at det er en meget dårlig ide med indførelse a f 
lotto, da det formentlig ret kraftigt vil beskære deres overskud på 58 
miil. ved lotterier.
Klip - næste indslag, og da blev jeg egentlig ret frustreret, jeg havde 
ærlig taget ventet at Leif Mikkelsen ville få  mulighed for at gendrive 
disse tal, men dette skete desværre ikke.
Jeg vil derfor gerne her gøre rede for nogle fakta desangående. Når. hr. 
Ole Bang snakker om et overskud på 58 mili. på lotterier, må det i følge 
Kræftens Bekæmpelses regnskaber være fordelt på flere år. 
Lotteriindtægten udgør under 20% a f foreningens indtægter. Forenin
gen har en formue på over 200 mili. fortrinsvis anbragt i obligationer. 
Endvidere deltog hr. Ole Bang sammen med de øvrige humanitære 
organisationer i et møde med Idrættens Fællesråd den 29. jan. 1986, 
hvor det helt klart blev fastslået at ved indførelse a f et lotto i Danmark i 
tipstjenestens regi skulle de velgørende organisationer holdes skadesløse 
for manglende lotteriindtægter.
Et synspunkt IF har stået fast på siden i alle de forhandlinger, der siden 
har været ført. Det er derfor uforståeligt, at et argument, som IF klart 
har accepteret, stadig bliver brugt imod indførelsen a f Lotto.
Men der er vel ikke andre, der kan bruges, så det må være noget andet, 
der spiller ind, når hr. Ole Bang så stædigt fastholder sin modstand. 
Hvad det kan være, vil jeg være ked a f at komme med et bud på.

Svend Møller

National
begejstring
Ni busser med ialt 473 deltagere drog den 16. september i år a f sted til 
Wien, til endnu en spændende, underholdende og berigende idrætsople
velse.
Og det blev en oplevelse - ingen tvivl om det. Også selv om størstedelen 
af de danske deltagere fandt at såvel åbningsceremonien som afslutnin
gen kunne have været mere deltagerorienteret, i form a f direkte delta
gelse a f de enkelte nationer.
Dog skal man i denne forbindelse gøre sig en ting klart, og det er, at det 
til enhver tid er det enkelte værtsland som suverænt bestemmer, hvorle
des en festival skal afvikles.
Men - og der bør her fremhæves ET stort MEN. Det kan ikke være 
rigtigt at disse - firmaidrættens Europa-Sportsfestivaler - skal tilside
sætte de forventede oplevelser, som deltagerne på forhånd sætter, 
nemlig at opleve den fornemmelse at national begejstring og fælles
skab, når de store ceremonier finder sted.
Og så bare lige til slut: Lad os alle arbejde for at vi kan få  festivalarran
gementer, hvor vi begejstret springer op på borde og stole, når national 
stolthed eller fængende rytmer fylder hver sjæl og krop. Det oplevede vi 
i Middelfart og det håber alle danske deltagere i Wien at opleve i 
Rovinj, Jugoslavien 1989.

Finn Hagedorn
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Der er ingen tvivl

DFIFs nye 
forbundshus 
skal bygges 
i Nyborg
Med en økonomisk ramme 
på 4,6 millioner kroner til 
et byggeri på 586 kvadrat
meter gav et formandsmøde 
DFIFs styrelse mandat til 
at arbejde videre med pro
jektet

Der blev krydset klinger, 
da et formandsmøde lør
dag den 26. september på 
Skoleidrætscentret »Store 
Bælt« i Nyborg på ny dis
kuterede planerne om at 
opføre et nyt DFIF-for- 
bundshus.
Følelser, meninger og 
holdninger om det betime
lige i at bygge nyt, om pla
ceringen af et kommende 
forbundshus, om forbun
dets fremtidige økonomi, 
om finanserings-mulighe- 
derne for et bybyggeri og 
det hensigtsmæssige i fort
sat at opretholde et kur
suscenter i Oksbøl, præge
de debatten.
Og der blev ikke lagt fing
re imellem. Forslaget til et 
nyt forbundshus er et pre
stige-byggeri, lød et syns
punkt, mens en deltager 
fandt diskussionen van
skelig at forstå. »Vi sidder

og snakker, som når de 
blinde taler om farver« - 
lød den ramsaltede be
mærkning.
Men efter en time og 45 
minutters fægtning greb 
DFIFs formand, Tage 
Carlsen rorpinden, rettede 
kursen ind, og spurgte: - 
Nu må vi fatte os og finde 
ud af, om vi ønsker et nyt 
forbundshus. Derfor spør
ger jeg, skal vi bygge?
Et overvældende antal op- 
strakte arme afgjorde den 
sag: DFIF skal opføre et 
nyt forbundshus.
- Og så spørger jeg, fort
satte Tage Carlsen, skal 
det nye forbundshus place
res i Svendborg eller Ny
borg. Hvem stemmer for 
Nyborg.
På ny røg et overvældende 
antal arme højt til vejrs,
hvorefter Tage Carlsen
konkluderede, at såfremt 
det fremlagte projekt på 
586 kvadratmeter til 4,6 
millioner kroner efter
yderligere gennemgang og 
licitation fortsat holdt
stik, holder DFIF i slut
ningen af 1988 flyttedag. 
Et efterfølgende forslag

om at inddrage Oksbøl- 
Centrets fremtid i de aktu
elle byggeplaner, kom 
også til afstemning, men 
kun tre af de henved 60 
deltagere på formandsmø
det sagde god for den ide. 
Men det skal, replicerede 
Tage Carlsen, naturligvis 
ikke forhindre, at spørgs
målet om Oksbøl-Centrets 
fremtid ikke på et senere 
tidspunkt kan tages op til 
en drøftelse.

Byggeudvalg
Efter den principielle ved
tagelse af projektet kon
centrerede debatten sig 
primært om økonomi. 
Omend DFIFs general
sekretær Svend Møller ved 
en gennemgang af forbun

Inden formandsmødet brugte 
ord på projekt »nyt 
forbundshus« blev bygge
grunden besigtiget.

Arkitekt Uffe Harrebæk fra 
Arkitektgruppen Fyn fortalte 
på formandsmødet om nye 
planer for et forbundshus i 
Nyborg.

dets økonomiske formåen 
talte om optimisme, og 
blandt andet sagde, at 
DFIF ikke alene har råd til 
at opføre et nyt forbund
shus, men også har luft til 
at bevilge penge til alle øv
rige aktiviteter, fandt en
kelte sammenslutningsfor- 
mænd, at der skulle holdes 
et godt øje til projektets 
kvadratmeterpris og byg
geriets finansierings-mu
ligheder.
Derfor vandt et forslag om 
at nedsætte et særligt byg
geudvalg gehør, og til for
bundets repræsentant
skabsmøde i november 
skal byggeudvalget i sam
arbejde med styrelsen præ
sentere relevante tal og 
muligheder.
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EUROPA-SPORTSFESTIVAL "K S fiS S
I WIEN I ØSTRIG B E N T  VOGN

En international idrætsoplevelse
Reportagen om den 6. 
Europa-Sportsfestival kan 
kun opgøres i enkelte 
punkter, sådan som det på 
de følgende sider er angi
vet. Det er umuligt for os 
at få det hele med, men vi 
ved også at samtlige delta
gere hver især har sine ind
tryk med sig hjem. Dog 
kan vi konkludere at den

6. Europa-Sportsfestival 
havde deltagelse af 15 na
tioner med ialt 4175 delta
gere, blev den hidtil største 
festival.
For Danmarks vedkom
mende blev vi den tredie 
største nation, hvad delta
gerantal angør, og det kan 
vi naturligvis kun være 
glade for. Glade for, i den

sammenhæng, at vi har en 
international idrætsbegi
venhed, hvor alle som har 
lyst kan være med. Det at 
alle kan være med er en af 
de profiler som Europa- 
Sportsfestivalerne skal 
søge at bevare.
I den forbindelse skal det 
også være klart, at det 
ikke er meningen at vi,

som eks., skal overføre et 
stykke af Danmark til det 
værtsland, som vi besøger. 
Vi må dels forvente og 
samtidigt glæde os over at 
kunne opleve en anden 
kultur, og dermed på den 
måde få en række nye og 
berigende indtryk.

Der er altid plads
Der kan godt være langt til 
Wien, når man er for 
»lang« i den ene ende, så
dan som vor ven på bille
det kunne synes at demon
strere. Det kan også skyl
des, at der ikke var så me
get plads mellem 
bussæderne.
Turen til Wien tog for 
nogles vedkommende hele 
27 timer mens andre kun
ne nøjes med 22 1/2 time,

før indcheckning kunne 
starte. Herefter gik det til 
hotellet for igen at blive 
indchecket. Efter et hur
tigt bad, videre til åbning 
og så endelig i seng. Et 
skønsmæssigt timeforbrug 
som start på festivalen løb 
op i ca. 38 timer for de 
fleste deltagere. Og så var 
der jo lige dem, som ledte 
efter hotellet, den første 
nat.

18 bussemænd 
gav den gas
Busselskabet PAN BUS, i 
samarbejde med Viborg 
Rejsebureau, stod for 
transporten og hele ni bus
ser bragte de 473 danske 
deltagere til Wien. Efter 
ankomsten blev der hur
tigt, med chaufførernes 
hjælp, etableret et internt 
bussystem for de danske 
deltagere, mellem hotellet 
og de to største spilleste
der. Herudover ydede 
chaufførerne den ekstra 
indsats, at ville køre i for
bindelse med festivalens 
aftenarrangementer samt 
turistkørsel for de deltage
re som havde interesse 
heri.

Chauffør-Tage (billedet) 
gav den virkelig gas, sam
men med sine kollegaer. 
Ikke nok med at de villigt 
gav afkald på nogle friti
mer til fordel for deltager
nes behov og interesse, 
men også i form af friske 
indslag, især verbalt (altså 
med deres væremåde og 
sprog) således, at også de 
var med til at gøre den 6. 
Europa-Sportsfestival til 
en oplevelse. Tage (bus) 
nåede dog ikke som H.C. i 
bus 3 at køre i modsat ret
ning på Autobanen, hvil
ket gav deltagerne i bus 3 
nogle »spændende« ople
velser.
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Jens
holdt
fanen
højt
»Sprinteren« fra Hillerød 
var en af de mange som 
anvendte turen til Wien til 
at forberede sig i. Måske 
var det derfor han præste
rede flere gode (personli
ge) resultater på 100 m, 
200 m og 400 m, distancer
ne der sammen med de øv
rige atletikdicipliner blev 
afviklet på det meget flotte 
Praterstadion.
Et stadion der kan rumme 
60.000 tilskuere.

Rød-hvide farver
Danmark satte kulør på 
den 6. Europa-sportsfesti- 
val. Godt 350 havde købt 
den danske festival t-shirts 
og ca. 250 den flotte ka
sket. En kasket mange i lø
bet af festivalen fik solgt 
til gode penge, da deltage
re fra de øvrige 14 natio
ner ville have den som sou- 
venier.

Mange hold havde natur
ligvis dannebrog med, så
ledes som holdet fra Syge
huset Aalborg.
På den videofilm som ar
rangørerne har fremstillet 
er ingen heller ikke i tvivl 
om, at Danmark var med. 
Der er rød-hvide farver 
igen og igen.

Karin havde 
styr
pa tingene
Busforkvinden fra Aal
borg beviste, at hun ud
over at kunne spille fod
bold, (det er hende th. på 
billedet) også var i stand til 
at »styre« de 49 deltagere 
som var med i bus 5.
Hun var sammen med otte 
andre busforkvinder kom
met på en noget større op
gave, idet hun, og de an
dre, udover at checke om

folk havde husket passet, 
også på turen solgte øl, so
davand og kaffe og eller 
sørgede godt for deltager
ne.
På hjemturen hyggede Ka
rin stadig om deltagerne, 
sagde pænt tak til alle for 
god ro og orden.
Jo - Hun og de otte øvrige 
kan alle deltagerne takke 
for en god indsats.
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Hotellet 
der blev væk
Det var et flot hotel, Haus 
Panorame, de danske del
tagere var indkvarteret på 
i Wien. De fleste fik en
keltværelse og ellers dob
beltværelse. Største minus 
var dog at hotellet mellem 
torsdag og fredag »flytte
de« sig ca. 2-3 km .
Et forhold en del danske 
konstaterede, da de fra åb
ningsceremonien torsdag 
aften valgte at gå hjem fra 
Ferry Dusika Hallenstadi- 
on, som lå 30 min’s. bus
kørsel fra hotellet (målt på 
udturen).
Med bykort i hånden 
fandt de på kortet adres
sen, hvor hotellet skulle 
ligge, men de fandt bare 
aldrig noget hotel. Årsag: 
Arrangørerne havde mar
keret hotellets placering 
forkert på kortet, hvilket 
betød, at det tog mellem 2-

4 timer for de fleste at fin
de hotellet. En enkelt del
tager gik rundt hele nat
ten, idet han p.g.a. mørket 
ikke rigtigt kunne se no
get.
Først da det blev lyst kom 
han frem.
- om han var ked af det?. 
Næh, han tog sig blot en 
enkelt øl mere!

Det danske hold satte sit 
præg på den 6. Europa- 
Sportssfestival.
Øverst: Vi var med, når 
der var mad på bordet.
I midten: Ved aftenfester
ne stod vi i forreste geled. 
Nederst: Og vi var brølen

de heppekor, da TIF’s 
fodboldpiger fra Randers 
scorede i finalen i 7-dames 
fodbold.
Jo vist, var det danske 
hold med til at sætte fuld 
fart på festivalen.

Og det var 
Danmark
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Norske gutter 
med bar overkrop
En stor gruppe fra Norge 
startede idrætsaktiviteter
ne uden tøj, forstået på 
den måde, at de forlod fly
et i Wiens lufthavn, men 
»lod« sportstøjet flyve vi
dere til Birmingham i Eng
land. Arrangørerne klare
de dog skærerne, således 
at alle fik fodtøj og bukser 
at spille i. Pigerne fik na
turligvis også t-shirts, 
mens nogle af herreholde

ne dog måtte stille op med 
bar overkrop. Tøjet var 
hentet fra skabe og skuf
fer, hvilket ikke betød no
get. Heller ikke for de kun 
halvpåklædte herrer. Wien 
bød på 30° om dagen (i 
skyggen) og 22° ved mid
natstid, hvilket de, som 
svalede den af på fortovs
cafeerne efter aftensma
den, nød godt af. På gensyn i 

Rovinj i
Jugoslavien i ’89
Den 7. Europa-Sportsfes- 
tival holdes fra den 31. 
maj til den 4. juni 1989 i 
Rovinj i Jugoslavien. Og 
kig på billedet. Ser det 
ikke lækkert ud.
- Og selv om vi efter turen 
til Wien i Østrig var træt

te, er vi også meget tilfred
se. Derfor udtrykker vi et 
på gensyn om to år i Jugo
slavien, siger aktivitets
konsulent Bent Vogn og 
idrætsleder Finn Hage
dorn.

Små
uheld
En brækket lillefinger, 
en forstuvet fod, en ud
pumpning, to forsvund
ne pas, en mistet pung 
med ca. kr. 3.000,-, lidt 
vabler og ømme ben 
samt enkelte »tynde« 
maver var faktisk alt, 
hvad det danske hold 
kom ud for af uheld. 
Af småting var der et 
par glemte ørenringe 
samt en medbragt 
brækket fod hjemme
fra. Intet af ovenståen
de gav dog anledning til 
store problemer og alle 
øvrige forhold som gav 
anledning til spørgsmål, 
især ved ankomsten, 
kunne være med til at 
give et negativt indtryk 
af turen.

Danske
piger
■i
høj
kurs
Det er ikke kun en Elkjær 
eller en Laudrup, der er i 
høj kurs blandt autograf
jægere. Også de danske pi
ger er eftertragtede.
På billedet ses Eva Ras
mussen fra Randers i færd 
med at skrive sin autograf 
på finalebolden.
Eva Rasmussen var på 
TIFs 7-dames fodbold
hold, som nåede til fina
len, som dog blev tabt.
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390 skytter til landsstævne 
i naturskønne omgivelser
Vingstedcentret skal måske være 
ramme om
vinterlandsstævnet i 1989

Grindsted Firma Idræt var 
i år vært ved landsstævnet 
i skydning på 50 m bane. 
Arrangementet var henlagt 
til Vingstedcentrets skyde
baner, da man ikke har 
banekapacitet nok i Grind
sted. Det er der derimod i 
Vingsted, hvor der blev 
skudt på 25 baner. Det er 
simpelthen alle tiders an
læg, og så ligger det jo i de 
mest naturskønnne omgi
velser, man kan tænke sig. 
Det var der måske ikke så 
mänge af de 390 skytter, 
som var tilmeldt, der lagde 
mærke til om lørdagen, da 
regnen silede ned det me
ste af dagen, men til gen
gæld var det herligt vejr 
om søndagen.
Selve stævnet afvikledes i 
en rolig og afslappet at
mosfære, og alle hjælpere 
havde indtryk af, at skyt
terne befandt sig godt og 
var tilfredse med forholde
ne og arrangementet. Der 
var overhovedet ingen pro
blemer nogen steder.
Alle vindere blev fundet i 
såvel de 9 individuelle 
klasser, som de 8 klasser i 
hold, der blev skudt i.
Et veltilrettelagt arrange
ment i ideelle lokaliteter, 
men der bliver måske mu
lighed for at gense stedet, 
da landsstævnet vinter 89 
efter al sandsynlighed hen
lægges til Vingstedcentets 
indendørsbaner. Det kan 
man vist kun glæde sig til.

»Blika« fra Esbjerg 
sammen med Kurt Bil
toft, Ringkøbing (nr. 2 
fra højre), og Anny Sø
rensen fra den arrange
rende klub.

Her overrækker Kurt 
Biltoft pokaler til hol
det fra »Taxa« i Vi
borg, som vandt herre 
D-rækken.

Skivebedømmer Erik 
Friis Thomassen over
lod intet ti! tilfældighe
der, men heller ikke et 
lunt blik i det frie øje.

Af Anny Sørensen 
Grindsted Firma Idræt

Foto: Peter Nørgård

FSBJEP 
FIRMA' *
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Klubservice 
gør det nemmere at
ekvipere din klub

Med Berri Klubservice får din klub nemlig
•  Utallige kombinationsmuligheder
•  Ensartet kvalitet for alle medlemmer
•  Klart klubimage
•  Samlet indkøb
•  Hurtig levering
•  Effektiv supplering
•  Billigere

Hos din lokale Berri forhandler får du beviset. 
Du kan låne et udvalg af Berri kollektionen, 
evt. til jeres næste bestyrelsesmøde. Vælg 
blot model, størrelse og farve, så klarer Berri 
forhandleren resten.
Nærmeste forhandler oplyses på 
tlf. (06) 21 00 33

Berri -  et dansk kvalitetsprodukt.
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DFIFs
historie

Opa
video
film

D e t h is to r isk e  udva lg  
p ræ se n te re r  resu lta te t 
p å  re p ræ sen ta n t
s k a b sm ø d e t i K o ld in g  
i n o v e m b e r

De omkring 250 delegerede 
på Dansk Firmaidrætsfor
bunds repræsentantskabs
møde i Kolding i november 
vil i små sekvenser på vide
ofilm få præsenteret for
bundets udvikling gennem 
41 år.
Det er særligt historisk ud
valg med tidligere for
bundsformand Karl Ran- 
drup i spidsen, der står bag 
projektet.

For et år siden besluttede 
Forbundetsstyrelsen at 
nedsætte et midlertidigt, 
historisk udvalg som fik til 
opgave at samle DFIFs hi
storie. Udover Karl Rand- 
rup består udvalget af Al
lan Andersen, Arhus, og 
Ole Wordolff, Helsingør. 
Ole Wordolff, der igen
nem en årrække var
redaktør af FIRMA
IDRÆT, har sagt god for 
at skrive en jubilæums

bog, når DFIF i 1996 fyl
der 50 år, mens det er Al
lan Andersen, der er man
den bag den ialt 80 minut
ter lange videofilm.
På videofilmen diskuterer 
en række tidligere DFIF - 
ledere blandt andet firma
idrætten før forbundet i 
1946 blev stiftet, tipsloven, 
samarbejdet mellem dan
ske og udenlandske orga
nisationer, ligesom delta
gerne giver et bud på, 
hvordan DFIF på 50-års 
fødselsdagen i 1996 ser ud.

Måske flere video film
- Videofilmen er afgjort 
det bedste resultat, udval
get indtil nu har fået ud af 
sit arbejde. Og selv om fil
men kommer omkring 
mange af DFIFs gøremål 
gennem tiderne, har udval
get også gjort sig tanker 
om at producere flere vi
deofilm med andre ting af 
interesse for historie-skyd
ningen, siger Karl Ran- 
drup.
- Men må jeg ikke benytte 
lejligheden til at give For
bundstyrelsen en applaus, 
fordi den bevilgede penge 
til det historiske arbejde. 
Det er nemlig på høje tid, 
hvis vigtige oplysninger 
ikke skal gå tabt. Tænk

på, at de fleste ledere, som 
var med fra forbundets 
start i 1946, er ved at nå en 
høj alder.
- Lad mig blandt andre 
nævne Hans Thomsen, 
som i dag er sengeliggen
de. Hans Thomsen var 
med i Forbundets første 
styrelse fra 1946, og på et 
bånd, som jeg har optaget, 
fortæller Hans Thomsen 
om mange interessante 
episoder, Og den slags op
lysninger er uvurderlige, 
siger Karl Randrup.

Hvordan har udvalget el
lers grebet opgaven an?
- Et vigtigt kildenet er For
bundets sammenslutnin
ger, som vi har opfordret 
til at undersøge gammelt 
arkiv-materiale. Men des
værre må jeg sige, at sam
menslutningerne indtil nu 
har skuffet. Vi har kun 
fået svar fra fire.
- Imidlertid er jeg overbe
vist om, at tiden er en vig
tig årsag til den manglende 
respons. At grave i gamle 
arkiver, avisudklip og fo
tos tager kolossalt megen 
tid. Til gengæld er det et 
meget spændende arbejde, 
som sammenslutningerne 
iøvrigt selv kan have glæ
de af. Så blandt andet af 
den grund vil jeg gerne op

fordre sammenslutninger
ne til at bruge de kommen
de vinteraftner til at gå alt 
deres materiale igennem, 
siger Karl Randrup.

Hvad har interesse?
Listen over oplysninger fra 
sammenslutningerne, som 
det historiske udvalg inter
esserer sig for,er lang og 
omfattende.
Det kan blandt andet være 
sammenslutningers stiftel
sesdage, særlige mærkeda
ge som for eksempel ind
vielser af idrætshaller og 
anlæg, hvornår har de en
kelte sammenslutningerne 
taget nye idrætsgrene på 
programmet, er der sket 
strukturændringer, hvor
når har en sammenslut
ning arrangeret et lands
møde, et nordisk møde el
ler en aktivitets-kampag
ne, og hvornår og under 
hvilken form har en sam
menslutning indgået sam
arbejde med en anden lo
kal organisation. 
Endvidere er historisk ud
valg interesseret i navne på 
formænd, uddeling af hæ
dersbevisninger og alt an
det, som hører et person
register til.
- Det lyder omfatttende, 
og er også omfattende, si-
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Jeg blev medlem  
af DFIFs første 
hovedbestyrelse 
ved et tilfæ lde

ger Karl Randrup. Derfor 
er det umuligt for udval
gets medlemmer at rejse 
land og riget rundt for selv 
at lede. Vi har kun én mu
lighed, at opfordre alle in
denfor Dansk Firmaid
rætsforbund til at vise sa
gen interesse og give en 
hånd med.
Foreløbig er det kontante 
resultat af anstrengelserne 
blevet en videofilm, planer 
om måske at producere 
flere, samt en hel del mate
riale til en 50-års jubilæ
umsbog.
Har udvalget andre ideer? 
- Må jeg svare dig sådan, 
at udvalget regner med i 
løbet af den kommende 
vinter at lægge sidste hånd 
på arbejdet. Men bortset 
fra videofilm og en jubilæ
umsbog kan jeg da fore
stille mig, at materialet 
kan bruges til en planche
udstilling, som alle for
bundets klubber, sammen
slutninger og kredse kan 
have glæde af. Og tro mig, 
historien er ikke kun

spændende, den er også 
kilden til megen glæde... 
Siger Karl Randrup, der i 
1956 blev formand for Es
bjerg Firma Idræt, med
lem af DFIFs hovedbesty
relse i 1958, kasserer og 
konstitueret næstformand 
i 1971, inden han året efter 
afløste Ejgon Bertelsen 
som forbundets femte for
mand. Fra 1979 til 1981 
var Karl Randrup daglig 
leder af DFIF-Centret i 
Oksbøl.

Karl Randrup: Tro mig, hi
storien er ikke kun spænden
de, den er også kilden til me
gen glæde. . .

Det var ganske tilfældigt, 
at jeg den 20. januar 1946 
på Dansk Firmaidrætsfor- 
bunds stiftende møde i for
sikringsselskabet Hafnias 
mødesal i København blev 
medlem af forbundets før
ste hovedbestyrelse, som 
jeg fire år senere måtte for
lade på grund af sygdom.

Navnet er Peter Laurits 
Jensen, der den 13. maj til 
næste år fylder 75 år, og 
som i dag bor, lever og har 
det godt på andensalen på 
adressen Hyldevænget 
nummer to i Odense.
Peter Laurits Jensen for
tæller:
- Det var den daværende 
og nu afdøde formand for 
Firmasport Klubbernes 
Sammenslutning i Odense, 
P.B. Axelsen, der spurgte, 
om jeg ikke havde lyst til 
at tage turen med til Kø
benhavn. Han var nemlig 
ked af at skulle rejse alene. 
Jeg har fået en invitation, 
og selv om pengene er 
små, og der ikke ydes til
skud, syntes jeg, vi skal 
skramle sammen og tage 
afsted, sagde P.B. Axel
sen. Og det gjorde vi så.
- Jeg kan huske, at der 
blev præsenteret et udkast 
til forbundets love, et utal 
af paragraffer, som i hur
tig rækkefølge blev læst 
op og vedtaget. Og da de 
lovformelige ting var over
stået, skulle der vælges en 
hovedbestyrelse, og til den 
blev jeg valgt. Ganske 
overraskende, tør jeg nok 
sige. Men det blev jeg alt
så.
-Men det var nu ikke fordi 
der blev krævet så meget 
af mig. Jeg deltog i løbet 
af de næste fire år i tre

Peter Laurits Jensen

årsmøder, måske et eller 
to møder yderligere, og så 
var jeg med til at arrangere 
DFIFs første landsstævne, 
som i 1949 fandt sted i O- 
dense. Og året efter forlod 
jeg hovedbestyrelsen, siger 
Peter Laurits Jensen.
Men begrebet firmaidræt 
havde Peter Laurits Jensen 
kendt til en halv snes år 
tidligere, da han var med 
til at stifte Fynske 
Telefonarbejderes Idræts
klub, der senere blev døbt 
om til Idræts Klubben Te
lefonen. Klubben blev stif
tet den 16. september 
1936, og i de efterfølgende 
år var Peter Laurits Jensen 
på skift formand, kasserer 
og sekretær.
Ved Idræts Klubben Tele
fonens 40 års jubilæum i 
1976 blev Peter Laurits 
Jensen udnævnt til æres
medlem.
Men også på andre områ
der var Peter Laurits Jen
sen en foregangsmand. Så
ledes var han i 1940 med til 
at stifte Firmasport Klub
bernes Sammenslutning i 
Odense, som dengang talte 
knap en halv snes klubber. 
I dag tæller FKS henved 
250 klubber med tilsam
men omkring 7000 med
lemmer.
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- Vi går ikke på strandhugst
Men når vi sætter familien i højsædet er det naturligt, at vi føler os bedst hjemme i 
Dansk Firmaidrætsforbund, siger Gunnar Lohse, der er formand fo r  Københavns 
Firma Sport

Et lille stykke blåt kridt 
snurrer hastigt omkring læ
derspidsen på køen, alt 
imens gode råd og venligt
sindede stikpiller flyver 
gennem tobaksluften med 
direkte kurs mod næste 
mand ved det grønne klæ
de.
Stedet er Valby Billard 
Klub, på førstesalen af et 
gammelt industrihus på 
adressen Værkstedsvej 
nummer 4 i Valby.
Det er torsdag aften, og i 
det kvadratiske lokale med 
plads til en halv snes bil
lard-borde og en række 
mindre borde til flasker og 
askebægre snakkes der liv
ligt og højt.
Postens Billard Klub har 
klubaften.

- Og husk nu endelig at 
skrive klubaften med stort 
K, lyder det fra Gunnar 
Lohse, der udover at være 
bestyrelsesmedlem i Pos
tens Billard Klub er for
mand for den nystartede 
bysammenslutning Køben
havns Firma Sport.
- Hver torsdag mødes 
klubbens omkring 40 med
lemmer i dette fristed. Vi 
spiller billard, vi snakker, 
får en lille en for tørsten 
og præcis klokken halv ni 
er der fælles kaffebord 
med franskbrød og pålæg, 
inden vi på ny fatter 
køen... og ved du hvad, 
det hænder, vi bliver ved 
lige til den lyse morgen og

Gunnar Lohse: - Vi har valgt 
at tage det med ro, selv om 
andre måske har planer om 
at chikanere os.

kører direkte fra billard
bordet og på arbejde. Og 
at vi har det rart og gemyt
ligt og et godt kammerat
skab, det kan du garante
ret få samtlige klubbens 
medlemmer til at skrive 
under på, siger Gunnar 
Lohse...
... som får både skulder
klap og nikkende bekræf
telse fra klubbens for
mand, Bent Jensen, som 
føjer til:
- Det er rigtigt, hvad Gun
nar siger. Vi har det skide 
skægt på vore klubaftener, 
men bestemt ikke mindre 
sjovt, når også damerne er 
med.

Der skal være 
plads til os alle
I de seneste måneder er 
diskussionen om firma
idræt i København gået 
højt. Således bekræftede 
formændene for FKBU, 
KFIU og LTFU for nylig i 
et interwiev i DDSG&Is 
medlemsblad, Dansk 
Idræt, at de tre køben
havnske firmaidrætsunio
ner står last og brast med 
moderorganisationen, 
også selv om Dansk Fir
maidrætsforbund de sidste 
17 år har forsøgt sig med 
både strandhugst og char
meoffensiv.

Det fik Dansk Firma
idrætsforbunds formand, 
Tage Carlsen, på leder
plads i det seneste nummer 
af FIRMAIDRÆT til 
blandt andet at skrive:

»Heldigvis er der organisa
tions-frihed i Danmark, og 
vi hverken kan eller vil 
presse de københavnske fir
maidrætsorganisationer ind 
i vort forbund, men at vi 
mener, at det må være 
naturligt at alle der dyrker 
firmaidræt er medlemmer 
af den samme organisation, 
skal gøres klart, så vi håber 
da stadig, at det en gang ad 
åre vil blive sådan«.

- Og ikke mindst dette af
snit i Tage Carlsens leder
artikel varmede gevaldigt. 
Det er et godt rygstød i det 
arbejde vi er gået i gang 
med, lyder det samstem
mende fra Gunnar Lohse 
og Bent Jensen, som i øv
rigt ikke forstår al den po
lemik, stiftelsen af Køben
havns Firma Sport har gi
vet anledning til.
Gunnar Lohse: - Da jeg 
læste artiklen i Dansk 
Idræt, sagde jeg til mig 
selv, at jeg i hvert fald ikke 
havde gjort noget galt, 
men tværtimod arbejdet 
ud fra den overbevisning, 
at der i København er så 
mange klubber, at der 
selvfølgelig skal være 
plads til os alle.
- Men det skal hellere in
gen hemmelighed være, at 
min allerførste reaktion 
var, at hvad fa’en er det 
nu, jeg har rodet mig ind i. 
Men da jeg så fik at vide, 
at Tage Carlsen ville svare 
på angrebet, tog jeg det 
helt roligt.
Bent Jensen: - Jeg tror må
ske, at de tre andre firma
idrætsorganisationer føler 
sig truet. Det kan da også
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A/S Hede Nielsens 
firmaklub nægtet 
optagelse i FBKU

Bent Jensen: - Jeg tror måske, at de tre andre firmaidræts
organisationer i København føler sig truet.

godt være det er tilfældet, 
men det er i hvert fald ikke 
rigtigt, når de skriver, at vi 
går på strandhugst.
- Det er og bliver en frivil
lig sag, hvis nogle har lyst 
til at melde sig ind i Kø
benhavns Firma Sport. Og 
det er der heldigvis mange 
der har. Omkring 35 klub
ber har allerede meldt sig 
som interesserede, og alle
rede nu er vi så mange, at 
vi har søgt om optagelse i 
Dansk Firmaidrætsfor
bund.
- Og et fælles træk er, at 
alle sætter familie-idræt
ten højest. Naturligvis, fri
stes jeg til at sige, for det 
kan i hvert fald ikke være 
økonomien, der er afgø
rende.

Vi er super- 
optimister
Det er blevet hævdet, at 
den nye DFIF-sammen- 
slutning i København får 
vanskeligt ved at skaffe til
strækkeligt med idrætsfa
ciliteter, blandt andet for
di kvoten er brugt op.
Bent Jensen: - Det syns
punkt har jeg både læst og 
hørt, men jeg tror kun det 
bliver et problem, hvis an
dre organisationer vil for
søge at spænde ben for os. 
Sikkert er det imidlertid, 
at faciliteter til billard, 
bordtennis og dart ikke er 
noget problem, ligesom vi

i sommerhalvåret har mas
ser af udendørs plads.
- Men i øvrigt er jeg ikke 
spor nervøs for, at det 
kommer til at knibe med 
halplads, blandt andet for
di en stor forening med en 
halv snes klubber i Køben
havns periferi på forhånd 
har givet tilsagn om at give 
en hjælpende hånd. Og 
kommer det alligevel til at 
knibe, må vi søge hjælp 
blandt de klubber, som 
indtil nu har sagt god for 
at være med i Københavns 
Firma Sport.
Gunnar Lohse: - Det ser 
nu slet ikke så slemt ud, 
som nogen vil gøre det til. 
Derfor har vi også valgt at 
tage det med ro, selv om 
andre måske har planer 
om at chikanere os.
- Vi føler os som pionerer, 
og endda optimistiske pio
nerer, som vil gøre, hvad 
det skal være for at få Kø
benhavns Firma Sport til 
at køre. Københan har i 
alt for mange år været et 
øde område for Dansk Fir
maidrætsforbund, og det 
skal der gøres noget ved.
- Og lad mig så lige under
strege, hvad Bent tidligere 
har sagt, vi går ikke på 
strandhugst. Men vi tror, 
at rigtig mange endda vil 
vælge at satse på Dansk 
Firmaidrætsforbund, for
di det er en organisation, 
som sætter familien i høj
sædet. Derfor...

FBKU, der er en af de tre 
københavnske firma
idrætsorganisationer un
der DDSG&I, har nægtet 
en københavnsk filial-fir- 
maklub optagelse i organi
sationen med den begrun
delse, at moderklubben er 
medlem af Dansk Firmaid
rætsforbund.
A/S Hede Nielsen i 
Horsens har en firmaklub, 
som er medlem af DFIF. 
En skæreafdeling i Køben
havn, der er en filial af 
A/S Hede Nielsens fabrik
ker, etablerede en bow
ling-klub.
- Og da vi gerne vil være 
med i turneringer, søgte vi 
om optagelse i FBKU, si
ger Bjørn Meier fra A/S 
Hede Nielsens filial i Kø
benhavn.
- Jeg ringede til FBKU, og 
fik det lidt ubehagelige 
svar, at vi ikke kunne blive 
medlem, da moderfirmaet 
i Horsens er medlem af 
DFIF. Ganske vist har vi 
endnu ikke fået et skrift
ligt svar, men jeg kan 
næppe forestille mig andet 
end at det også bliver et 
afslag, siger Bjørn Meier.

- Den umiddelbare konse
kvens er naturligvis, at vi 
bare kan melde os ind i 
DFIFs nye københavnske 
sammenslutning. Men da 
sammenslutningen endnu 
ikke har bowling på pro
grammet, løser det ikke 
vores ønske om at få lov til 
at spille turnerings-bow
ling. Så indtil videre må vi 
blot væbne os med tål
mod... og det gør vi så, 
siger Bjørn Meier.

Bjørn Meier - skuffet.

også i dagtimerne
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DFIF lader sig ikke kyse
Kommentar

Af konsulent 
Jørgen Rasmussen

Der er nu gået godt et år 
siden, det første møde 
vedr. etablering af en kø
benhavnsk bysammenslut
ning under DFIF blev af
holdt i hovedstaden. Og 
jeg skal sandelig love for, 
at det specielt har haft 
DDSG&I’s bevågenhed. 
Jeg tror aldrig, at den kø
benhavnske firmaidræt 
under DDSG&I har fået så 
meget spalteplads i organi
sationens medlemsblad 
»Dansk Idræt«, som til
fældet har været det sidste 
år. Det kan man så glæde 
sig over på firmaidrættens 
vegne.
Det var også interessant at 
bemærke, at DDSG&I’s 
formand Mogens Løp- 
penthien i samme periode 
for første gang deltog i 
KFIU’s årsmøde. Måske 
fordi han var blevet infor
meret om, at DFIF havde 
sagt ja tak til invitationen 
om at overvære årsmødet. 
Vi har også bemærket os,

at Mogens Løppenthien på 
DDSG&Is årsmøde den 
29. - 30. november 1986 i 
Nyborg rettede følgende 
advarsel til både DDGU 
og DFIF: Hold fingrene 
væk fra vores amtsfor
eninger!
- Javel hr. Løppenthien, 
kunne svaret være. Men 
ikke i et land som Dan
mark med forenings- og 
organisationsfrihed.
På trods af denne skarpe 
advarsel er det alligevel 
lykkedes DFIF at få stiftet 
en københavnsk bysam
menslutning i et område, 
hvor firmaidrætten under 
DDSG&I er stærkt 
repræsenteret.
At DFIF’s tilstedeværelse i 
København har vist sin be
rettigelse, har vi allerede 
fået flere beviser på. For 
det første, fordi at en af de 
københavnske firmai
drætsorganisationer, 
FKBU, har nægtet et fir
ma optagelse grundet mo
derselskabets medlemskab 
af DFIF, selv om det ligger 
i Horsens. For det andet, 
at Københavns Firma 
Sport på nuværende tids
punkt nærmer sig medlem 
nummer 1.500 siden star
ten den 25. maj 1987.
Og for det tredie, at vi får 
løbende henvendelser fra

interesserede firmaklub
ber.
Selv om Mogens Løppent
hien har understreget, at 
det er op til DDSG&I’s 
amtsforeninger at give 
DFIF en sådan konkurren
ce, at vi skal stå tidligt op 
for at blive placeret 
stærkt, kan det ikke af
skrække os. DFIF ønsker 
ikke at blive en magtfak
tor. Vi ønsker heller ikke 
at konkurrere med de eta
blerede firmaidrætsorga
nisationer under
DDSG&I. Københavns
Firma Sports tilstedevæ
relse skal betragtes som et 
supplement til de eksiste
rende tilbud. Vi ønsker at 
give langt flere mulighed 
for, sammen med deres fa
milie, at dyrke firmaidræt. 
At de tre firmaidrætsorga
nisationer FKBU, KFIU 
og LTFU ønsker at have 
DDSG&I som moderorga
nisation, hænger nok i den 
sidste ende sammen med, 
at det er her, man får det 
største tilskud. Denne teo
ri får yderlig næring, når 
man i »Dansk Idræt« kan 
læse, at de tre 
firmaidrætsorganisationer 
føler sig overset i både 
»Idræt i OPbrud« og i 
breddeidrætsbetænknin
gen.

Jørgen Rasmussen

Med baggrund i ovenstå
ende er der for os ingen 
tvivl om, at firmaidrætten 
som helhed i Danmark vil
le stå langt stærkere i man
ge sammenhænge, hvis 
alle var organiseret i sam
me hovedorganisation.
For DFIF er det ikke pen
gene eller medlemstallet, 
der er afgørende. Det er 
aktiviteterne der tæller. De 
skal til gengæld tilpasses 
tiden og udviklingen gen
nem arbejdspladsen og fa
milien.

71.000 statskroner til
firmaidrættens
Idræt om Dagen-projekter
Der blev 71.000 statskro
ner i støtte til fire sammen
slutninger under Dansk 
Firmaidrætsforbund, da 
Foreningen Motion Idræt 
ved den sidste uddeling be
vilgede 252.000 kroner til 
Idræt om Dagen-projek
ter.
De 71.000 kroner fordeler

sig med 15.000 kroner til 
»Aktiv fritid« i Svend
borg, 21.000 kroner til 
»Mødestedet« i Kolding,
10.000 kroner til »Aktiv 
fritid« i Tønder, og ende
lig 25.000 kroner til »Ak
tiv fritid« i Horsens. 
Derimod blev en ansøg
ning fra »Idræt om Da

gen« fra SIKO i Odense på
39.000 kroner midlertidig 
stillet i bero, ligesom en 
ansøgning fra »Idræt i 
dagtimerne« i Fredericia 
på 30.000 kroner blev af
slået.
Ved FMIs forrige uddeling 
af statsstøtte modtog fir
maidrætten i Fredericia

30.000, men da pengene 
ikke slog til, og en ansøg
ning til Fredericia kommu
ne ikke gav resultat, søgte 
Fredericia påny om FMI- 
penge. I svaret til firma
idrætten i Fredericia skri
ver FMI, at de manglende
30.000 kroner bør være en 
kommunal opgave.
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Hvem styrer DFIF?
Bent Ole Jensen, Skander
borg, der er formand for i- 
drætsafdclingen under 
Dansk Jernbane Idræts 
Forbund, har sendt redak
tionen følgende læserbrev:

f>

Læser
debat

HVEM STYRER DFIF? 
Ovennævnte spørgsmål er 
foranlediget af en kontro
vers mellem undertegnede 
og DFIF - nærmere beteg
net bordtennissektionen 
og forbundstyrelsen. Kort 
fortalt skete der følgende: 
Ved bordtennissektions
mødet i 1986 vedtog sek
tionsmødet uden at der fo
relå et lovforslag, at æn
dre turnerings- og spille
reglerne således, at be
stemmelserne for anven
delse af bats ikke længere 
fulgte de internationale 
regler..
Dette fik mig til at kontak
te bordtennissektionen d. 
4.11.86 for at få en forkla
ring på det skete, men 
uden resultat.
Imidlertid fremgår det af 
et referat fra afdelingsbe
styrelsen d. 23.1. at bord
tennissektionen har dekre
teret, at denne (ulovlige) 
ændring træder i kraft ved 
førstkommende lands
stævne (marts 1987) og 
man allerede gennem for
bundskontoret har infor
meret herom.
Og idrætsafdelingens be
styrelse tager dette til ef
terretning uden reaktio
ner. Man kunne da næsten 
håbe, at der havde været 
en eller anden der kunne 
have gjort opmærksom

på, at ændringer ifølge 
DFIFs regler først kan 
træde i kraft d. 1.4. året 
efter - lovlig eller ulovlig. 
Efter flere rykkere til sek
tionsleder og afdelingsfor
mand - afbrudt af en tele
fonsamtale med sektions
leder Tage Brostrøm, der 
gav en regulær søforkla
ring om forlagte breve 
m.v. - så jeg mig nødsaget 
til at kontakte DFIFs for
bundsstyrelse for dog at få 
et svar på min henvendel
se, og det gav følgende re
sultat i form af et brev fra 
generalsekretær Svend 
Møller:

»Dine skrivelser til f o r 
bundet vedr. batregler i 
bordtennis har været fo re 
lagt styrelsen til udtalelse 
på  m øde i Vejle d. 6. marts 
1987, og der skal ikke her
ske tvivl om, at man til 
fu lde må give dig ret i dine 
synspunkter.
Der skal heller ikke herske 
tvivl om, at styrelsen bak
ker IA og sektionen op i 
deres afgørelse vedrørende 
afviklingen a f  kom m ende 
landsstævne, men vi har 
på det kraftigste anm odet 
IA og sektionen om at få  
deres vedtæ gter klargjort, 
så vi i frem tiden kan und
gå uklarheder og m isfor
tolkninger.
Da der i system et er be
grænsninger fo r  hvor hur
tigt man kan ændre regler
ne, må vi se i øjnene at 
også kreds- og landstævne 
1988 vil blive afviklet efter 
præmisserne fo r  lands- 
stæ vne 1987«.
At man bakker IA og sek
tionen op ved afviklingen 
af landsstævne vinter 
1987, kan jeg nødtvunget 
acceptere på grund af den 
korte tidsfrist (selv om jeg 
i min henvendelse til afde
lingsformanden gjorde op
mærksom på, at jeg ikke 
kunne tolerere at man syl
tede sagen til efter lands
stævnet).
Man at man fra forbunds
styrelsen meddeler, at der 
er begrænsninger i syste

met, således at man også 
skal anvende den ulovlige 
regel ved landsstævnet i 
1988, finder jeg komplet 
uacceptabelt.
Idrætsafdelingen har tilsy
neladende ikke mødt be
grænsninger, da de lyn
hurtigt fik deres ulovlige 
vedtagelse kørt gennem sy
stemet til vedtagelse før 
landsstævne 1987.
Jeg - der kommer fra en 
sammenslutning, hvor sty
relsen ikke er bleg for at 
styre når det er nødvendigt 
- var så naiv at tro, at så
dan var det også i DFIF, 
men generalsekretær 
Svend Møller oplyste mig 
om, at det kunne styrelsen 
ikke tage sig af, og i øvrigt 
havde vi den afdelingsbe
styrelse som vi selv havde 
valgt.
DJIF indankede derfor 
styrelsens afgørelse for or
densudvalget med følgen
de resultat:

Ordensudvalget har efter 
gennemgang af sagen truf
fet følgende afgørelse:

Den af DJIF nedlagte 
påstand om, at ændrin
gen af batreglerne ikke 
er sket i overensstemmel
se med den lovbestemte 
procedure, stadfæstes. 
Reglen har således ikke 
reglementstatus.

For så vidt angår forbunds
styrelsens fastholdelse af 
den administrative gennem
førte bestemmelse skal or
densudvalget udtale:

Der findes ingen lovfæ
stede regler for gennem
førelse af administrative

bestemmelser i tilslut
ning til idrætsafdelingens 
enkelte reglementer. Det
te spørgsmål må derfor 
henvises til forelæggelse 
for DFIFs repræsentant
skab.

Og så er det, at jeg i hen
hold til ovennævnte spør
ger: Hvem styrer DFIF? 
Idet jeg godt kunne tænke 
mig på repræsentantskabs
mødet i Kolding 1987, at 
høre styrelsens kommentar 
til ordensudvalgets udta
lelse vedrørende fasthol
delsen af den administrati
ve gennemførelse af æn
dringen sammenholdt med 
generalsekretærens udta
lelse om, at de ikke kunne 
tage sig af at fortælle 
idrætsafdelingen, hvordan 
de havde at opføre sig.
For mig synes det helt 
klart, at styrelsen har pligt 
til at gribe ind, når de bli
ver opmærksom på ulov
ligheder i DFIF - også selv 
om det skulle skabe nogle 
komplikationer i systemet. 
Endelig skal det indrøm
mes, at mit indlæg ud over 
at ønske styrelsens tilken
degivelse også har sigte til 
bordtennissektionen, der 
har gjort alt for at tilsløre, 
at der var et problem.
Det er uhyre lidt der har 
været fremme i referater 
fra sektionsmøder og afde
lingsbestyrelsesmøder.
Og skulle en eller anden 
have fornemmet, hvad der 
egentlig foregik, har de i 
hvert fald ikke haft mulig
hed for at få afslutningen, 
idet referatet fra afdelings
bestyrelsesmødet d. 21.8. 
meget lakonisk siger:
Brev fra ordensudvalget: 
Brevet taget til efterret
ning.
Til sektionen og afdelings
bestyrelsen vil jeg tillade 
mig at citere den engelske 
forfatter Jonathan Swift 
(1667-1745): »Man behø
ver ikke at skamme sig 
over at indrømme, at man 
har taget fejl. Det betyder 
kun, at man er klogere i 
dag end i går«.
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LANDSSTÆVNE I NYBORG TE K S T OG FO TO : 
JØ R G EN  RASM USSEN

Det kan blive 
nødvendigt 
at dele 
landsstævnet
M ed 1026 deltagere til af
tenfesten ved sommerlands
stævnet den 12.-13. septem
ber i Nyborg, er en deling 
af sommerlandsstævnet ble
vet et aktuelt samtaleemne. 
Den store deltagelse bevir
kede, at aftenfesten foregik 
i to forskellige lokaler med 
hver sit orkester.

Det finder jeg uheldigt, 
understreger formanden 
for Nyborg Firma Sport 
Kurt Olesen. - Men jeg ved 
også, at skiller man hånd
bold og fodbold i hvert sit 
landsstævne, kan det blive 
nogle kedelige 3. halvlege. 
Men der må kunne findes

andre løsninger på proble
met, understreger Nyborg- 
formanden.
- D et var 2. gang N yborg  
s to d  som arrrangør a f  et 
sommerlandsstævne. - Er I 
villige til at tilbyde je r  som  
arrangør en anden gang?
- Min personlige mening er 
på nuværende tidspunkt 
den, at der skal gå nogle 
år, inden vi påtager os en 
sådan opgave igen, under
streger sammenslutningens 
formand Kurt Olesen. 
Han føler, at der har væ
ret dobbelt så meget arbej
de i dette landsstævne i 
forhold til det første. Det 
hænger måske sammen

med, at det kniber for alt 
for mange af deltagerne, 
at overholde tilmeldings
fristen til både aftenfest og 
overnatning.
Kurt Olesen illustrerer det 
med følgende eksempler: 
Tirsdagen før landsstæv
net om lørdagen blev vi 
først gjort bekendt med, 
at vi ikke kunne være i et 
og samme lokale til aften
festen. Det bevirkede, at vi 
skulle ud at finde et orke
ster mere. Vi kontaktede 7 
forskellige bureauer, inden 
det lykkedes at finde et, 
der var ledig. Kurt Olesen 
fortæller også, at hans 
chef en enkelt dag havde 
registreret 24 telefonsam
taler til ham. Ovenstående 
fortæller lidt om det store 
arbejde, der ligger i et 
sommerlandsstævne med 
så mange deltagere. 
Baneanlægget i Nyborg 
var stærkt præget af lør
dagens megen regn. Det 
var specielt håndboldba
nerne, der var værst med
taget. Men da deltagerne 
mødte op på banerne søn
dag morgen, troede de 
ikke deres egne øjne. Ba-

Kurt Olesen - formand for  
Nyborg Firma Sport

neanlægget var perfekt, 
omklædningsrum og bade
rum var som blæst. - Der 
skal lyde en stor tak og ros 
til de 3 mand fra Nyborg 
kommune, der mødte op 
søndag morgen kl. 6.00 og 
kørte grus på de værst 
medtagne baner samt krid
tede banerne op og ordne
de omklædningsfaciliteter
ne, understregede flere af 
landsstævnedeltagerne 
overfor FIRMAIDRÆT. 
De to sektionsformænd 
fra DFIF Jørgen Birkmose 
(fodbold) og Knud Busch 
(håndbold) havde kun ro
sende lovord til kommu
nen og Nyborg Firmasport 
for et godt landsstævne. 
Nyborg-formanden Kurt 
Olesen understreger til 
sidst, at han gerne vil brin
ge en ros til deltagerne, 
fordi de havde afleveret 
indkvarteringsstederne i 
flot og samme stand, som 
de havde modtaget dem.

3. halvleg er ikke kedelig - og 
må bestemt heller ikke blive 
det. På billedet en situation 
fra Landsstævnets aftenfest.

16



M/K-håndbold
en
stor succes
- Jeg er næsten sikker på, 
at M/K-håndbold er kom
met for at blive ved vore 
landsstævner. Det under
streger håndboldsektio
nens formand i DFIF- 
Knud Busch efter sommer
landsstævnet i Nyborg.
Det var første gang, at 
M/K-håndbold var med 
ved et DFIF-landsstævne - 
men ikke som officiel i- 
drætsgren. - Det var egent
lig for at få afprøvet inter
essen og afviklingsformen, 
vi i samarbejde med Ny
borg Firma Sport enedes 
om at udvide landsstævnet 
med en uofficiel række i 
M/K-håndbold, understre
ger sektionsformanden.
- Jeg må nok erkende, at 
jeg havde håbet på flere 
hold, der repræsenterede

mere end de 5 kredse, vi 
var vidne til, understreger 
Knud Busch. Der vat til
meldt 10 hold i M/K-ræk- 
ken.
Rent spillemæssigt vurde
rer sektionsformanden no
gen af herrerne for at være 
for dominerende og bruta
le. Men det betragter han 
som begynderproblemer, 
der må kunne løses hen ad 
vejen.
Håndboldsektionens års
møde i DFIF skal senere 
tage stilling til, om M/K- 
håndbold skal være en of
ficiel række ved kommen
de landsstævner.

Det er en god ide
Landsstævnedeltagerne 
Lone Ibsen og Erik Levin- 
sen fra ATP-Sport, Hille

M/K-håndbold blev en succes. Og det kan forstås. På billedet 
Lone Ibsen og Erik Levinsen fra A TP-Sport i Hillerød.

rød, var begge enige om, 
at det var en god idé med 
M/K-håndbold ved lands
stævnet i Nyborg.
Lone: Jeg synes, det har 
været smadder skægt at 
deltage. Jeg mener dog 
nok, at mændene burde 
tage en lille.smule hensyn 
til damerne. De er til tiden 
for brutale. Det hænger 
nok sammen med, at de 
har glemt, at de spiller 
M/K-håndbold.
Erik: Jeg må give Lone 
ret, nogen går for meget 
op i det. Men jeg vil da 
også godt indrømme, at vi

Knud Busch - formand for  
DFIF’s håndboldsektion: 
Spillemæssigt var nogle af 
herrerne for dominerende og 
brutale, men det betragter jeg 
som et begynderproblem.

spillede faktisk på at lade 
pigerne score målene, ude
lukkende fordi hvert mål 
talte dobbelt.
Lone: Jeg kan godt for
tælle dig, at jeg udeluk
kende deltager for at have 
det sjovt og hyggeligt med 
mine arbejdskolleger. Re
sultaterne kommer i anden 
række.
- Men jeg vil godt komme 
med en lille opfordring, til 
dem der bestemmer i 
DFIF. Det burde være 
bandlyst, at spille med 
fodboldstøvler i håndbold
kampene.
Såvel Lone som Erik hå
ber meget, at M/K-hånd
bold fremover bliver en 
fast række ved landsstæv
net. Det er med til at styr
ke sammenholdet på og 
uden for arbejdspladsen 
på tværs af alder og køn, 
konkluderer de to spillere 
fra ATP-Sport i Hillerød.
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Ingvar har 
stået på mål 
i fyrre år
Hvis den 56-årige Ingvard 
Knudsen, Randers, ikke 
var sommerlandsstævnets 
ældste deltager, er vi til 
gengæld sikker på, at han 
var den eneste aktive del
tager, der fejrede 40-års 
målmands-jubilæum 
blandt landsstævnedelta
gerne i Nyborg.
Ingvard Knudsen har i de 
sidste 40 år stået på mål i 
både håndbold og fodbold 
- såvel ude som inde. Han 
har dyrket firmaidræt i 
Randers Firma Sport i 
mere end 25 år. Ved lands
stævnet i Nyborg stod han

på mål i håndbold for sin 
firmaklub Neoac. Udover 
firmaidrætten er han også 
aktiv målmand på et lokalt 
serie 4 hold.
Det var 7. gang Ingvard 
Knudsen deltog som aktiv 
udøver ved et DFIF-lands- 
stævne.
Og han regner ikke med, 
at det var det sidste. Han 
har nemlig sat sig for, at 
han vil fortsætte mål
mandsjobbet indtil han 
har rundet de 60 år. Hans 
forbillede er en af hans 
gode venner, der gjorde 
det samme. - Men det hele

afhænger naturligvis af 
både interesse og lyst men 
så sandelig også den fysi
ske form, slutter den jubi
lerende målmand med et 
smil på læben.

45-årig fik 
hjertestop 
og døde under 
landsstævnet
For første gang i 
DFIF’s historie mistede 
en af de aktive deltagere 
livet under sommer
landsstævnet.
Den 45-årige Poul Ger
ner Nielsen, Næstved 
(KAB) havde netop for
ladt fodboldbanen efter 
en udskiftning, da han 
faldt om ramt af et 
hjertestop. Trods øje
blikkelig hjertemassage 
og kunstig åndedræt 
døde Poul Gerner Niel
sen senere lørdag efter
middag på Nyborg Sy
gehus.
De mange dannebrogs
flag på det store idræts
anlæg i Nyborg gik 
straks på halv, da med
delelsen indløb til stæv
nekontoret. Søndag 
formiddag blev alle ak
tiviteter stoppet i et mi
nut for at mindes Poul 
G. Nielsen.
Vi har modtaget følgen
de mindeord fra Poul 
Gerner Nielsen’s fir
maklub:

Vi mistede en god kam
merat, da Poul Gerner 
så pludselig døde den 
12. september 1987 ved 
landsstævnet i Nyborg i 
en alder af kun 45 år. 
Poul Gerner var med
lem af KAB i ca. 19 år. 
Han var en aktiv 
idrætsmand - også uden 
for firmasporten.
Poul Gerner deltog for 
KAB igennem årene i 
både fodbold og bad
minton - såvel i de lokå
le aktiviteter som i 
kreds- og landsstævner. 
Han sagde aldrig nej, 
når klubben kaldte på 
ham, således heller ikke 
til stævnet i Nyborg, 
der desværre også skul
le blive hans sidste.
Vi vil altid mindes Poul 
Gerner som en god 
sportsmand og en god 
kammerat.

KAB
Næstved Kommune

Jonas debuterede
Jonas på bare to år var Landsstævnets yngste deltager, gætter vor udsendte på. Ud over selv at 
være aktiv med den runde kiggede Jonas interesseret til, når mor og far stillede opfor Houstrup 
i Odense.

18



f>

t>

Kort 
og godt

Problemer er 
til for 
at blive løst
Dansk Firmaidrætsfor- 
bunds konsulent-tjeneste 
har taget initiativ til et så
kaldt problem-løsnings
møde for inviterede sam
menslutninger.
Mødet finder sted lørdag 
den 31. oktober på 
Horsens vandrehjem. Et 
tilsvarende problemløs
ningsmøde blev holdt i 
1985.
1 konsulent-tjenestens ind
bydelse hedder det: 
Leder-mangelen er et a f de 
største problemer i de dan
ske idrætsforeninger. Det 
bliver stadig vanskeligere 
at finde mennesker, der 
har lyst til at påtage sig en 
frivillig ledergerning. For
holdet er senest dokumen
teret i Foreningsundersø
gelsen af maj 1986 udar
bejdet af kulturministeri
ets breddeidrætsudvalg. 
Men det giver også proble
mer at fastholde de nuvæ
rende ledere, selv om de er 
ret unge i leder arbejdet. Vi 
vil derfor forsøge at af
dække, drøfte, behandle 
og opstille løsningsmodel
ler der i overskrifter bl.a. 
omhandler følgende:
- Hvordan finder vi nye le
dere til bestyrelse og ud
valg?
- Hvad gør vi for at fast
holde vore ledere?
Hvis foreningens fremtid 
skal sikres, er det a f afgø
rende betydning, at vi let
ter den enkeltes arbejds
pres i bestyrelse og udvalg.

Det er også særdeles vig
tigt at få  gennemdrøftet, 
hvordan vi kan udbygge 
og styrke samarbejds
processen bestyrelse og ud
valg imellem. - Et godt 
samarbejde og en aktiv le
derpleje kendetegner en 
velfungerende sammen
slutning

Landsstævne 
i pilekast
Dansk Firmaidrætsfor
bunds kommende repræ
sentantskabsmøde skal 
blandt andet tage stilling 
til, om dart skal optages 
på forbundets landsstæv
ne-program.
Det er Storstrøms Amts
kreds, som stiller forsla
get, og i amtskredsens mo
tivering hedder det, at dart 
er en idrætsgren, som ef
terhånden dyrkes af man
ge sammenslutninger, og 
at flere kommer til. I fjor 
havde 21 sammenslutnin
ger dart på programmet, 
og i Storstrøms Amtskreds 
har fem ud af seks sam
menslutninger planer om 
at tage dart på program
met.
DFIFs repræsentantskabs
møde skal endvidere be
handle og tage stilling til 
17 forslag fra henholdsvis 
styrelsen, lovudvalget, 
kursusudvalget, Sønder
borg Firma Sport og Vejle 
Amtskreds.

Flere penge i 
DFIFs kasse
Dansk Firmaidrætsfor
bund kan til næste år ven
te at få 1,5 millioner kro
ner flere i kassen end i år. 
DFIFs styrelse opererer 
med ialt 9,4 millioner kro
ner i indtægt. Pengene 
fordeler sig med 8,8 mil
lioner i tilskud fra tipsmid
lerne, en halv million i ren
teindtægt og yderligere
100.000 kroner fra Under
visningsministeriet i til
skud til forbundets kursus
virksomhed.
Det er styrelsens mål at 
fastlægge udgiftssiden på 
samme niveau som ind
tægterne.

Husk det nu!
Det kan nåes endnu. Men 
sekretær Ulla Faistrup fra 
DFIFs forbundskontor 
gør utvetydigt opmærk
som på, at det er ved at 
være sidste frist med an
meldelser til forbundets 
repræsentantskabsmøde 
21.-22. november i Kol
ding.
Og så gør Ulla Faistrup 
opmærksom på, at sam
menslutninger som ikke på 
repræsentantskabsmødet 
er repræsenteret med 
mindst een person, ikke 
får udbetalt det kommen
de kvartalstilskud.

10.802 fik 
idrætsmærke
850 piger, 556 drenge, 
4.221 kvinder og 5.175 
mænd gjorde sig i 1986 
fortjent til et idrætsmær
ke.
Men selv om tallet 10.802 
mærker er stort, er det i 
fjor ikke lykkedes at 
bremse de senere års fald i 
antallet af udleverede 
mærker.
Siden 1921 er der udleveret 
623.438 idrætsmærker.

Nye TRIM- 
ledere skal 
uddannes
Træningslære, musik og 
bevægelse, skovtræning 
og orienteringsløb, samt 
badminton, volleyball og 
mange forskellige former 
for lege og boldspil står på 
programmet, når Dan
marks TRIM-komite i be
gyndelsen af næste år ud
danner nye TRIM-ledere. 
Kurset, der holdes over 
fire weekender i løbet af 
årets tre første måneder, 
finder sted på Den jyske 
Idrætsskole i Vejle. Prisen 
for at deltage er 500 kro
ner.
På kurset optages fortrins
vis personer, der uden for
udgående idrætslig eller 
pædagogisk uddannelse 
gennem deres virke har 
dokumenteret interesse og 
anlæg for på lokalt plan at 
iværksætte og lede moti
ons- og TRIMvirksomhed. 
Interesserede skal sende 
ansøgning til Danmarks 
TRIM-komite, Idrættens 
Hus, 2605 Brønby.

Landsstævner
1988

Dansk Firmaidrætsforbunds sektioner har i sam
arbejde med de arrangerende sammenslutninger 
fastlagt både tid og sted for næste års landsstæv-
ner:
BADMINTON: 26.-27. marts i Odense
BILLARD: 12.-13. marts i København
BORDTENNIS: 19.-20. marts i Ålborg
BOWLING: 19.-20. marts i Ålborg
FODBOLD: 19.-20. marts i Ålborg (vinter) 

10.-11.september i Køge 
(sommer)

HÅNDBOLD: 19.-20.marts i Ålborg (vinter) 
10.-11. september i Køge 
(sommer)

KEGLER: 19.-20. marts i Fredericia
PISTOL: 12. marts i Sønderborg
RIFFEL: 19.-20. marts i Esbjerg (vinter) 

10.-11. september i Randers 
(sommer)
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200.000 tilskuds-kroner til 
familievenlige aktiviteter
Af Helge Knudsen 
Tønder og Omegns 
Firmasport

Tønder og Omegns Firma- 
sport (TOFS) har fået mu
lighed for at deltage i  et 
spændende forsøgsprojekt, 
som har fået de helt store 
overskrifter frem i den lo
kale presse.
Projektet drejer sig om, at 
TOFS, sammen med nogle 
andre fritidsorganisationer 
i byen, skal forsøge at eta
blere »mere familievenlige 
aktiviteter«, foreløbig i en 
forsøgsperiode frem til den 
1. august 1988.

Forsøget skal ses som et 
led i Undervisningsmini
steriets 10. punktprogram, 
hvor man giver tilskud til 
udviklingsarbejde, som 
fornyer allerede eksiste
rende tilbud, eller som 
afprøver helt nye ideer og 
initiativer.
I forbindelse med ansøg
ningen om tilskud, har 
»Familieudvalget« skrift
ligt redegjort for, hvilke 
tiltag man ville forsøge at 
sætte iværk, samt - ikke 
mindst - hvorfor udvik
lingsarbejdet søges gen
nemført.
Ansøgningen fik en positiv 
behandling, idet der fra 
ministeriet kom melding 
om, at vi kunne forvente 
et tilskud på ikke mindre 
end kr. 200.000 til brug i 
forsøgsperioden.
Herefter er det gået 
stærkt.
Det første praktiske skridt 
var, at ansætte en familie
konsulent, d.v.s. der blev 
reelt ansat 2, som herefter 
på deltid skal få det hele til 
at fungere.
De skal med andre ord 
være igangsætterne, rådgi

verne, idébank og meget 
mere, med henblik på at få 
familie-idræts ideen til at 
fungere i praksis.
Det næste skridt blev, at 
invitere samtlige idræts
foreninger i området til et 
stormøde for at fortælle 
om planerne, ligesom det 
forhåbentlig også gerne 
skulle resultere i positive 
tilkendegivelser fra de ind
budte foreninger om aktiv 
medvirken i forsøgsperio
den ved forskellige kon
krete aktiviteter. 
Herudover arbejdes der på 
at lave en aktivitetshånd
bog, hvor foreningerne i 
Tønder får lov til at præ
sentere sig selv med aktivi
teter samt anden relevant 
information.
Lørdagsaktiviteter i vinter
halvåret er et andet initia
tiv, som bygger på aktivi
teter for hele familien nog
le timer hver lørdag efter
middag. Disse aktiviteter 
kan være lege, boldspil, 
cirkus og gøgl, gymnastik 
m.v. Her håber konsulen
terne, at nogle foreninger 
vil melde sig som igang
sættere til fremtidige lør
dage.
Aktivitetsdage i skolernes 
efterårsferie bliver et til
bud til områdets skolesø
gende børn om, at de kan 
deltage i mange forskellige 
aktiviteter, som f.eks. dra
gebygning, kanosejlads, 
skydning, tømmerflåde
bygning og meget mere. 
(Denne aktivitet har allere
de nu fået økonomisk op
bakning fra Tønder kom
munes kulturudvalg).
I løbet af projektperioden 
vil man endvidere forsøge 
at etablere et samarbejde 
mellem kommunens skoler 
og daginstitutioner samt 
foreningslivet med henblik 
på, at få børnenes øjne op 
for det rige foreningsliv vi 
har i området.

Ideerne er mange - her er 
kun nævnt nogle få.
Det skal også tilføjes, at 
sideløbende med familie- 
idræts-projektet skal vore 
2 familieidræts-konsulen- 
ter lave en grundig rappor
tering til Undervisningsmi
nisteriet.

Helge Knudsen.

Erfaringerne fra Tønder 
skal sammen med omkring 
450 andre projekter, der 
kører over hele landet i 
øjeblikket, danne bag
grundsmaterialet for poli
tikkerne, når de efter 1. 
august 1988 skal debattere 
den ny lov om Folkeoplys
ning.
Hvorfor gik TOFS med på 
pionérarbejdet?
Projektet er naturligvis 
blevet drøftet i TOFS be
styrelse og da ideen med 
familievenlige aktiviteter i 
høj grad er i tråd med fir
maidrætsforbundets for
målsparagraf om igennem 
arbejdspladsen og FAMI
LIEN, at stimulere interes
sen for idræt, motion og 
samvær - ja så følte vi 
egentlig tiltaget som en 
kærkommen lejlighed til 
at markere firmasportens 
ideer for et for os nyt fo
rum.

Dernæst skal fremhæves, 
at den øgede fritid for os 
alle med de deraf følgende 
ændringer i samfundet 
som dette medfører, uvæ
gerligt stiller krav til 
idrætsforeningerne - og 
dermed også til firmaspor
ten. Begreber som aktiv 
fritid eller familieidræt, vil 
få en meget central rolle i 
forskellige foreningssam
menhænge fremover.
Vi tror på, at fremtidens 
breddeidræt passende vil 
kunne kaldes: Familieven
lige aktiviteter? 
Udfordringen er åbenlys, 
også i firmasporten skal vi 
være med til at tage den 
op, eksempelvis med til
bud til hele familien, såle
des at såvel børn som 
voksne kan mødes til fæl
les samvær, også i idræts
foreningen, til gavn for 
hele familiens trivsel. 
Ansvar!
Som det før er nævnt skal 
konsulenterne kun være 
igangsætterne, vel at mær
ke på en sådan måde, at de 
ikke efterlader sig et tom
rum når forsøgsperioden 
udløber, men har formået 
at få blivende aktiviteter 
op at stå.
Forhåbentlig vil disse akti
viteter også have tiltrukket 
nye interesserede, eksem
pelvis familier som ikke 
dyrker idræt/motion i for
vejen. Hvordan med efter
lønsmodtagerne eller før
tidspensionisterne, eller de 
meget omdiskuterede fra
faldsgrupper indenfor de 
unge?
Spørgsmålene er mange - 
mange af svarene kender 
vi sikkert efter den 1. au
gust 1988, men det er gi
vet, at projektets succes i 
høj grad afhænger af for
eningernes fælles ansvar 
for at udnytte de perspek
tiver som forsøget reelt 
rummer.
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Lotto-spil skal 
ikke gå ud over 
de humanitære 
organisationer
- Men det er urimeligt at den frivillige 
idræt lægges fo r  had

Af Helge Sander MF

■Det er urimeligt, at frem
stille bestræbelserne på at 
indføre lotto i Danmark på 
en sådan måde, at idrætten 
bliver lagt for had, siger 
Venstres medieordfører 
Helge Sander.

Det er hævdet at idrættens 
tilskud via lotto nu kan 
blive skyld i, at bl.a. 
kræft-forskningen kom
mer til at mangle penge. 
Det er ikke rigtigt, og det 
er ikke i overensstemmelse 
med de politiske holdnin
ger. Venstre var det første 
parti, der gav tilslutning til 
indførelse af lotto sidelø

bende med fodbold-tipnin
gen, men vi tog et helt 
klart forbehold: Det må 
ikke gå ud over de huma
nitære organisationer, her
under f.eks. Kræftens be
kæmpelse, sclerose-for- 
eningen og tilsvarende for
eninger. Flere partier har 
senere indtaget det samme 
standpunkt.

I bestræbelserne på at sik
re de humanitære organi
sationer, således at de ikke 
lider tab, har der i Skatte
ministeriet været et ud
valgsarbejde, som nærmer 
sig sin afslutning. Det er 
planen, at de politiske for
handlinger og fremsættel
se af lovforslag kan finde 
sted i den forestående fol
ketingssamling.
Idrættens organisationer, 
der er stærke fortalere for 
indførelse af lotto og der
med forhåbentlig forøgede 
indtægter til det frivillige 
idrætsarbejde i Danmark, 
har også gang på gang un
derstreget, at det er nød
vendigt at sikre, at de or
ganisationer, der i dag har 
en væsentlig del af deres 
indkomster fra landslotte
rier, ikke kommer i van
skeligheder, hvis det nye 
lotto gør det vanskeligt at 
sælge lodsedler i øvrigt, si
ger Helge Sander.

Klar besked om 
idræt og skat
Dansk Firmaidrætsfor
bunds styrelse, udvalg, 
kredse og sammenslutnin
ger har fået klar besked 
om idræt og skat.
DFIF, DDGU og DDSG&I 
har i samarbejde med spa
rekassen Bikuben udarbej
det en fælles pjece, som 
klart og utvetydigt oplyser 
om idrætsforeningernes 
særlige skatteforhold.
I pjecen gennemgår Pre
ben Bertelsen, der er skat

techef i Bikuben, idræt
tens særlige skatteforhold, 
blandt andet følgerne af 
den nye skattereform. 
Plejen indeholder blandt 
andet en grundig gennem
gang af betingelserne for, 
at idrætsledere, trænere og 
instruktører kan få udbe
talt skattefrie omkost
ningsgodtgørelse.

Velkommen!

Vi glæder os til at byde 
Dansk Firmaidrætsforbund 
velkommen til 
repræsentantskabsmøde 
i vort velfungerende og 
inspirerende miljø.

Scanticon
Conference Center. Hotel

Skovbrynet 
6000 Kolding 

Telt. 05 50 15 55
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KURSUSKALENDER
I november måned

afvikler kursusudvalget følgende DFIF-kurser:

30. okt.-l. nov. 87 
Billard I i Middelfart.
Kurset henvender sig til alle DFIF-personer, som 
kunne tænke sig at vide mere om billard, og der 
undervises fra at lære at holde på køen til at score 
100 points, desuden undervises der i forskellige 
seriespil og keglebillardsystemer, og der vises en 
billardvideo.
Pris: kr. 500,-

07-08 nov. 87
Grundlæggende kursus i foreningsarbejde i Ålborg.
Der undervises i emnerne »DFIF-organisation«, 
»Foreningens ledelse«, »PR«, »Forholdet til of
fentlige myndigheder«, »Generalforsamling/repræ- 
sentantskabsmøde«, »Økonomi«, »Foreningsjura« 
og »Holdning og motivation« samt »Samarbejde i 
foreningen«.

13-15 nov. 87
Grundlæggende kursus i foreningsarbejde 
i Ringsted.
Se kursusbeskrivelse i ovenstående kursus.

13.-15 nov. 87
Bladkursus i Frederikshavn.
På kurset arbejdes der med »bladarbejdets grund
principper«, »Lay-out, tekst og foto«, »Journali
stik og interview« og hvordan lokalradioen kan 
bruges.
Pris: kr. 500,-

13-15 nov. 87 
Pistolkursus I i Oksbøl.
Kurset er første del af en instruktøruddannelse, og 
der arbejdes i teori og praktik med pistolskydnin
gens grundelementer samt våbentilladelse og sik
kerhedsbestemmelser.
Pris: 500,-

27-29 nov. 87
Skydekursus 1 i Middelfart.
Kurset er første del af en instruktøruddannelse, og 
der arbejdes i teori og praktik med riffelskydnin
gens grundprincipper (kun 15 m) samt våbentilla
delse og sikkerhedsbestemmelser.
Pris: 500,-

Kursusprisen: omfatter undervisning, materialer, 
ophold og forplejning (dog ikke drikkevarer).

Husk tilmelding: skal ske på tilmeldingskort som 
underskrives a f kreds/sammenslutning og som sen
des til forbundskontoret.

Yderligere oplysning: om kurserne kan fås ved 
henvendelse til kursuskonsulent Jane Have Ander
sen på tlf. 092255 92.

13 lærte at tale
I weekenden d. 25. - 27. 
sep. 87 afviklede kursus
udvalget endnu et leder
kursus. Det var lederkur
sus I, som fandt sted i 
Strib ved Middelfart, og 
kurset var det første, hvor 
udvalgets nye underviser 
fra DSB, Hans Friis Peter
sen, København, undervis
te.
Hans var en fantastisk un
derviser, og de 13 kursis
ter, som kom fra hele lan
det, var enige om, at han 
gjorde det virkelig godt. 
Der blev undervist i 
»Hvordan man holder 
tale« og i forskellige for
mer for notat- og referat
teknik, og alle på kurset 
arbejdede som små heste 
fra 9 morgen til 22 aften

Bladkursus i 
Frederikshavn
DFIFs kursusudvalg har 
taget initiativ til et blad
kursus fra den 13. til 15. 
november i Frederikshavn. 
Kurset henvender sig til 
sammenslutninger, som 
har planer om at starte et 
firmablad, men også nu
værende bladfolk kan del
tage.
Der vil blive undervist i 
blandt andet journalistik, 
lay out, foto og interwiev- 
teknik, ligesom kurset vil 
beskæftige sig med radio
mediet.

kun afbrudt af måltiderne. 
Kravene til kursisterne var 
store, især m.h.t. talerne, 
for der skulle holdes mere 
eller mindre improviserede 
taler å 1, 2 eller 4 minut
ters varighed, og de fleste 
taler skulle afholdes med 
så kort forberedelsestid, 
som det tog fra at få emnet 
udleveret, til at talerstolen 
blev indtaget.
Intensiteten på kurset re
sulterede i, at der opstod 
en fantastisk stemning, 
som også gav sig udslag i 
et dejligt samvær lørdag 
aften, så alle kursisterne 
var enige om, at de også 
vil prøve kurserne I og II.

JHA

ID  Dansk
Firmaidrætsforbund

Ta'på et
DFIF-

kursus
Få en uddannelse som 

•idrætsinstruktør 
•idrætsleder

eller vælg at få dine tekniske færdig
heder up to date gennem et lokalt 

idrætskursus.
Henvend dig til firmaidrætten i din by 

og forhør om mulighederne.

Samvær- idræt - motion
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GRETHE FENGER 
MØLLER MFer og for
mand for Ligestillingsrå
det, Jytte Poulsen, Den jy
ske Idrætshøjskole, Vibe
ke Andersen, Arbejds
gruppen Kvinder og Idræt, 
og Winnie Brandt Mad
sen, DIFs kvindeidræts
konsulent, udgør bestyrel
sen for Dansk Idræts-For
bunds Kvindeidrætsfor
bund, som hvert år har til 
opgave at uddele en Kvin
deidrætspris. Prisen består 
af et kontant beløb samt et 
kunstværk udført af en 
kvindelig kunstner. 
Kvindeidrætsprisen tilfal
der en person, et hold, en 
gruppe, et udvalg eller et 
specialforbund, der i det 
forgangne år har gjort en 
indsats for at forbedre vil- 
kårerne for kvinder i i- 
drætten.

NÆSTVED Firma Sport 
har investeret i et komplet 
EDB-anlæg og et tekstbe
handling-program. For at 
lære at trykke på de nye 
knapper har klubbens ud
valgs-medlemmer deltaget 
i et heldagskursus. Og med 
et godt resultat. Anlægget 
på Firmasportens kontor 
på Grønnegade kaserne 
bruges flittigt.

POUL-ERIK NISSEN er 
udnævnt til ny redaktør 
for medlemsbladet FIOV, 
der står for Funktionær- 
Idræts- og Orkesterfor
eningen i Vridsløselille. 
Stillingen blev opslået le
dig i oktober i fjor. Poul- 
Erik Nissen har tidligere 
været skrivende medarbej
der ved FIOV.

TAGE BROSTRØM, 
bordtennissektionen,
Otto Hansen, badminton
sektionen og Jan Reinhold 
pistolsektionen, er af 
Dansk Firmaidrætsfor
bunds styrelse valgt til at 
deltage i en arbejdsgruppe, 
som skal komme med for
slag til forudsætninger, 
der skal være opfyldt for 
at der kan optages nye id
rætsgrene, rækker og ka
tegorier på landsstævnep
rogrammet. Endvidere 
skal arbejdsgruppen finde 
ud af, hvad der skal til for 
at eksisterende idrætsgre
ne, rækker og kategorier 
kan opretholdes på lands
stævneprogrammet.
I forbindelse med arbejds
gruppens forslag skal der 
blandt andet tages hensyn 
til den geografiske spred
ning af aktiviteten, antal
let af udøvere på lands
plan, kapaciteten på 
idrætsfaciliteter, IA-struk- 
turen og eventuelle økono
miske konsekvenser.

Tage Brostrøm.

Arbejdsgruppen skal have 
forslagene godkendt af 
lAs bestyrelse, inden op
gaven er løst. Derefter skal
J.As bestyrelse senest ud
gangen af 1987 præsentere 
resultatet for DFIFs styrel
se.

TAGE CARLSEN, DFIFs 
formand, er blandt delta
gerne, når Thisted Firma
sport lørdag den 31. okto
ber fejrer 10 års jubilæum 
og ved samme lejlighed 
indvier Rolighedshallen.

JOHN BJERHOF afløste 
den 1. oktober i år Inger 
Øksnebjerg som redaktør 
af SIF-NYT, der er med
lemsblad for Sporvejenes 
Idræts Forening. Og den 
gamle redacteur gav den 
nye redaktør følgende ord 
med på vejen:
Jeg vil sige velkommen til 
John, og ønske ham held 
og lykke med arbejdet. 
Samtidig håber jeg på en 
god fremtid for SIF-NYT 
til glæde og gavn for Spor
vejenes Idræts Forening.

KØGE FIRMA BOLD vil 
- efter mange opfordringer 
-starte en dart-afdeling. 
Ideen går i første omgang 
ud på i løbet af den kom
mende vinter at arrangere 
en gennemgående turne
ring for 2-mandshold 
M/K. Det betyder, at hver 
kamp består af to singler 
og en double.

KOLDING
TURISTBUREAU arran
gerer i forbindelse med 
DFIFs repræsentantskabs
møde i november to så
kaldte ledsagerture for 
repræsentantsskabets del
tagere.
Lørdag den 21. november 
gælder det en tur til Dron
ning Dorotheas Teater, 
hvor Kolding Festspils 
Venner opfører jule-fore
stillingen »Nøddebo Præs
tegård«.
Søndag den 22. november 
går turen til grænseborgen 
Koldinghus, som er opført 
i midten af 1200-tallet. Op 
gennem middelalderen var 
Koldinghus et kongeslot, 
men i 1808 brændte det 
hele. Siden har slottet stået 
som en ruin, der af flere 
omgange er restaureret. 
Og netop nu står Kolding
hus foran sin endelige fær
diggørelse.

Glas-porcelæ n-keram ik

■ m. forenings- ell. firmalogo. 
Velegnet som reklamegaver. 
Rekv.vort farvekatalocj. 

{DEsjSN) Jørgensen Engros Vs 
Remmerhus-6920 Videbæk 
Tlf.07175599 Priv.0716 6 3 14

ID Dansk
Firmaidrætsforbund
Tåsinge-Hallen,
5700 Svendborg.
Tlf. 09 22 55 92. 
Ekspedition:
Mandag-torsdag kl. 8-16. 
Fredag 8-15

Generalsekretær:
Svend Mølier,
Cedervænget 14,
5700 Svendborg.
Tlf. 09 22 57 33.

Styrelsen:
Formand:
Tage Carlsen, Heboltoft 12, 
6950 Ringkøbing.
Tlf. 07 32 14 58.

Næstformand:
Gunnar Petersen, 
Snedronningensvej 17, 
9230 Svenstrup J.
Tlf. 08 38 21 13.
Kristian Hansen,
Blåbærvej 2,
7200 Grinsted.
Tlf. 05 32 17 34.
Kurt Petersen,
Strandvejen 46,
4200 Slagelse.
Tlf. 03 52 75 35.
Jørn Godt,
Schultzvej 5,
6091 Bjert.
Tlf. 05 57 23 22.

DFIF’s konsulenter:
Foreningskonsulent 
øst for Store Bælt
Jørgen Rasmussen,
Lovvej 10 
Pederstrup,
4700 Næstved 
Tlf. 03 76 16 35

Foreningskonsulent 
Nord- og Midtjylland
Jan G. Andersen,
Vibevej 9 
9500 Hobro 
Tlf. 08 51 01 01

Foreningskonsulent 
Sydjylland og Fyn
Torben Laursen,
Gammel Kongevej 48,
6200 Åbenrå 
Tlf. 04 62 72 86

Kursuskonsulent
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8,
5800 Nyborg 
Telf. 09 31 72 53

Aktivitetskonsulent
Bent Vogn 
Nyborgvej 279 
5700 Svendborg 
Tlf. 09 21 04 16

DFIF CENTRET
Strandvejen 25 
6840 Oksbøl 
Tlf. 05 27 13 11
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Postbesørget blad 
(1535 Ap.V.)

Abonnement og adresseændringer 
sker ved henvendelse til:
DFIF, Tåsinge-hallen, 5700 Svendborg. 
Tlf. 09 22 55 92.

- for kun en femmer 
kan du i 1988 i dit 
eget blad følge med 
i firmaidrætten...

- tegn et 
årsabonnement på 
lo numre for 
kun 5o kroner.

tor Dansk Fim«

DFIF har etablerer
sig i Kobenbavtt
Si«e3
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Familietræt
Grindsted
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problemet med 
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Side 13
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rtcykelminister
Side 16

Firmaidrættens 
Famille Trim Top
Side 17

Kursussiden
Side 18

G r i n d s t e d s  ,

^  FOIO- Torben Laursen (DFIF)

KLIP KLIP

Ved overførsel fra indbetalerens konto: 

Postgirokonto nr. Underskrift
GIRO INDBETALINGSKORT

P o s tb e s ø r g e s  u f r a n k e r e t
( b e lø b m o d ta g e re n  b e ta le r  p o r to e n )

E v e n tu e lle  m e d d e le ls e r  ve d rø re n d e  b e ta lin g e n

□  Abonnement på FIRMAIDRÆT 1988 
50,- kr. incl. moms og forsendelse.

Postgirokonto nr. 6 46 65 08
B e lø b m o d ta g e r

Dansk Firmaidrætsforbund
Tåsinge-Hallen 
5700 Svendborg
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